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ZÁPIS Z 2. ZASEDÁNÍ 
DOBROVOLNÉHO SVAZKU OBCÍ POLICKA 

V ROCE 2022 
konaného dne 8.března 2022 v 08.00 hod. 

v obci Police nad Metují, v malé zasedací místnosti MěÚ. 
 
Přítomní členové: Ing. J. Beran, Ing. M. Šrůtek, B. Klímová, V. Friml, Ing. J. Krtička, 

J.Cibulka, M. Maroul , F. Dostál na základě plné moci 
 
Omluvení členové:  P. Šubíř 
 
Hosté:  
   
Zapisovatel : Martin Zeman 
 
Ověřovatel:   V. Friml 
 
 
 

Volba ověřovatele zápisu 
 
Navržený ověřovatel: V. Friml 
  
Usnesení č.01/02/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje Vladislava Frimla ověřovatelem zápisu.  
 Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 
 
Volba zapisovatele zápisu 
 
Navržený zapisovatel: Martin Zeman 
 
Usnesení č.02/02/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje Martina Zemana zapisovatelem.  
 Pro:       8  Proti: 0   Zdržel se: 0 
 
 
 

PROGRAM: 
1. Zahájení 
2. Situace kolem Ukrajiny – ubytování uprchlíků, materiální pomoc, organizace na 

Policku 
3. Diskuze 
4. Závěr 
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1) ZAHÁJENÍ 
Předseda Ing. J. Beran přivítal přítomné, a představil navržený program, který 

obsahoval jediný bod – aktuální stav na Policku ohledně situace na Ukrajině.   
 

 
Usnesení č.03/02/2022 

Výbor DSO Policka schvaluje navržený program.  
 Pro:  8 Proti: 0   Zdržel se: 0 
 
 

 
2) SITUACE KOLEM UKRAJINY 

J.Beran informoval o aktuálním jednání Strategické rady Broumovska – aktuálně na  
venkov mnoho uprchlíků nechce, ale situace se změní po naplnění velkých měst. Problém 
v koordinaci s Broumovskem je příslušnost Policka k ORP Náchod. OSSZ Náchod aktuálně 
zřídila krizovou linku k této situaci. V Hradci Králové v Aldisu je zřízeno krajské centrum. P. 
Školník na Broumovsku zřídil štáb 3 lidí, který bude řešit vše okolo současné krize – 
koordinace nabídky a poptávky ubytování, nabídky vybavení a věcné pomoci, víza, pojištění, 
zaměstnání pro uprchlíky atd. Počet lidí ve štábu se bude operativně měnit – klidně až na 10 
lidí. Hotel Praha v Broumově nabízí k ubytování celou svou kapacitu.  
 
Krtička – dle nařízení vlády by měla registraci uprchlíků v budoucnu provádět každá služebna 
PČR 
Beran – zatím nelze, připravuje se 
 
Jako koordinátor pomoci na Policku se nabídla Jana Rutarová. Police n. M. plánuje sbírat 
materiální pomoc pravidelně každý týden. Lidé nabízejí i nábytek.  
 
Klímová – od 7.3. mají ve svém ubytování ve mlýně 5 uprchlíků z Ukrajiny, hygienické 
potřeby dostali ze sbírky z Police n. Met. Celkově můžou nabídnout ještě 17 míst pro 
ubytování. Bojí se ztráty zájmu občanů o pomoc uprchlíkům v krátkém časovém horizontu.  
 
Beran – někteří uprchlíci budou chtít zůstat dlouhodobě v ČR, je proto vhodné nabízet i byty  

  k dlouhodobému bydlení, ale ne na úkor vlastních občanů 
- Koordinační centrum v Broumově má připravený dotazník pro uprchlíky, ve 

kterém budou zjišťovat zájem právě o bydlení, práci, školu a školku pro děti atd.  
Cibulka – v České Metuji nemají žádné ubytovací kapacity; aktuálně jednají s firmou 
Konopro o uvolnění přízemí v budově jejich sídla, které by obec přestavěla na dva byty – 
horizont půl roku; v nádražním skladu by bylo možné uskladnění velkých věcí; nouzové 
ubytování by bylo možné nabídnout na sále místní hospody 
 
Beran – nouzová ubytování nejsou teď aktuální, je možné, že na ně dojde v další vlně; Police 
n. M. má připravená nouzová ubytování v šatnách na víceúčelovém hřišti, školu v Pěkově, 
klubovnu v Hlavňově.  
 
Maroul – na Bezděkově n. M. nemají žádnou možnost ubytování, kromě nouzového 
ubytování na sále ; dle jeho názoru by měl stát vydat pokyn ohledně práce uprchlíků atd.  
 
Beran – problém s uprchlíky bude dlouhodobý, protože se nebudou mít rychle kam vrátit 
 
Friml – na Velké Petrovice se jim nikdo zatím nehlásil, ubytovací kapacity také nemají; jako 
krizové ubytování by nabídl hasičskou zbrojnici; zájemce by mohl zaměstnat na práci v lese 
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Klímová – chtěli vyhlásit finanční sbírku, ale u té je problém s povolením 
Beran – aktuálně by sbíral materiální pomoc, následně až finanční  
 
Dostál – HZS ve Velkém Poříčí sbírá také materiální pomoc po dohodě s obcemi; Žďár nad 
Metují aktuálně připravuje ubytování pro 8 uprchlíků v budově bývalého holičství; obecní 
ubytovna je do konce května nasmlouvaná, tu nelze nabídnout 
 
Šrůtek – jako nouzové ubytování by mohl nabídnout Sokolovnu, jiné ubytování k dispozici 
nemá; mají v obci prázdné domy – zkusí oslovit majitele 
 
Krtička – v Machově mají v bývalé školce jednu rodinu, místo by tam mělo být ještě pro další 
dvě; obec nemůže nabídnout žádnou ubytovací kapacitu; zkusí oslovit p. Jiráska ohledně 
turistického ubytování na Kukuldě; jako nouzové ubytování by mohli poskytnout hasičskou 
zbrojnici 
 
Beran – připraví v koordinaci s J. Rutarovou lepší informovanost obcí ohledně sbírek 
materiální pomoci; předá obcím kartu s kontakty na krizový štáb na Broumovsku 
 
Dále informuje o záměru DSO Broumovska vložit do DSO mimořádný příspěvek 20 000 Kč 
pro řešení náhlých situací souvisejících s uprchlíky 
 
Friml – mimořádný příspěvek by v tuto chvíli nedával, DSO má rezervu z vrácených 
prostředků pro podporu pediatrické péče 
 
 
 
3) DISKUZE 

J. Beran informoval starosty o záměru Podnikatelského klubu Broumovska finančně  
nepodpořit plavání dětí – investují prostředky do uprchlické krize; každá obec tuto informaci 
obdrží a musí zvážit, jestli plavání podpoří nebo jestli nechá náklady na rodičích dětí 
 
Dále informoval o naplánované schůzce s p. Benešem k cyklostezkám na Policku na 18.3., 
která se z různých důvodů již několikrát přesunula; po této schůzce bude starostům předán 
výstup, který bude připomínkován na následném představení 
 
 
4) ZÁVĚR 
 

Příští veřejné zasedání se uskuteční v Machově dle aktuální situace, termín je stanoven na 
19.5.2022 od 15 hodin.  
 
 

 Ing. Beran poděkoval přítomným a ukončil zasedání. 
 

Zapsal: Martin Zeman 
                 V Polici nad Metují 9.3.2022 

 
 
 
 
…………………………………………..        …………………………………………... 
 Ing. Jiří Beran Vladislav Friml 
 předseda svazku ověřovatel 


